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Zisk textilky Pegas zatížilo splácení dluhů v eurech
Jan Sochor

...1
Česko

Společnosti Pegas Nonwovens, která je druhým největším výrobcem netkaných textilií v Evropě, propadl loni zisk o 6,3 milionu
na 14,9 milionu eur (zhruba 402 milionů korun). Analytici ale očekávali lepší výsledek.      
Příčinou poklesu čistého zisku byly podle generálního ředitele společnosti Františka Řezáče zejména kurzové ztráty vyvolané
meziročním oslabením koruny vůči euru a vyšší odpisy.      
»Dluhy splácíme v eurech. Kvůli oslabení koruny máme zisk přibližně o milion eur nižší,« řekl HN finanční ředitel firmy Aleš
Gerža.      
Firma podle Řezáče plánuje letos vyplatit dividendu. A dokonce vyšší než loni. Tehdy to bylo dohromady 7,8 milionu eur.
»Pokud se nestane nic mimořádného, vyplatíme více než loni. Definitivně rozhodnuto však není,« řekl Řezáč. Společnost
Pegas vlastní závody ve Znojmě a Bučovicích na Vyškovsku, kde vyrábí netkané textilie pro hygienické potřeby, průmysl,
stavebnictví nebo zemědělství. Textilie jsou využívány hlavně pro výrobu dětských plenek, dámskou a intimní hygienu. Pegas
však očekává, že její zisk před zdaněním, odpisy a úroky (EBITDA) bude letos nižší než v loňském roce, kdy činil 39,5 milionu
eur. I když by zisk údajně neměl klesnout o víc než deset procent.      
Důvodem je podle Řezáče především zvýšený tlak na ceny. »Když jsme sjednávali ceny na tento rok, byl na trhu přetlak
nabídky. Čekáme však, že ceny na rok 2010 se nám podaří vyjednat lepší. Mohlo by totiž ubýt konkurence,« zdůvodnil Řezáč. 
    

Krize totiž na firmu nijak silně nedopadá, protože poptávka po dětských plenách a dalších podobných produktech kvůli poklesu
ekonomiky nijak výrazně nepropadá. Pegasu se i proto loni zároveň podařilo zvýšit tržby o 17 procent na 142,8 milionu eur (asi
3,86 miliardy korun).      
Podle Řezáče společnost získala rozhodnutí od ministerstva průmyslu a obchodu o příslibu investičních pobídek na již v pořadí
devátou výrobní linku v Česku. Není však pravděpodobné, že by se měla začít stavět už letos.      
Investory Pegas nepotěšil. I přes prudký růst burzy propadly akcie firmy o 4,4 procenta na 226 korun.
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